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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért akarják megszüntetni az ÉTDR-t?" 

Tisztelt Államtitkár Úr!

Építési és Közlekedési Minisztérium tette közzé azt a jogszabálytervezetet, amelynek értelmében
megszűnne az ÉTDR, az elektronikus építéshatósági rendszer nyilvános felület. Ezen a felületen
tájékozódhatnak  az  állampolgárok  a  beadott  építési  engedélyekről,  az  ezekkel  kapcsolatos
döntésekről, és mellékletként letölthetik a tervek egy részét is.

Az ÉTDR-en közzétett dokumentumok nem csupán a lakosság tájékoztatására szolgálnak, hanem
biztosítják a nyilvánosság tájékoztatásának minimum-feltételét is, hiszen tényfeltáró újságírók és
pártok számára egy fontos tájékozódási felülete is. Megértem, hogy kínosan érinti a Fideszt az,
hogy például a Válasz Online a miniszterelnök vejének svábhegyi építkezéséről többek között az
ÉTDR-en található információk alapján írt leleplező cikket, de számos egyéb, a Budai-hegyekben
történő természetromboló beruház-tervezetről is ezen a felületen lehetett tájékozódni.

Beszédes,  hogy  a  Tiborcz-féle  építkezést  lebuktató  adatbázist  megszüntetni  hivatott
jogszabálytervezetet  az  egyik  legfőbb  érintett  apósa  jegyzi,  aki  mellesleg  Magyarország
miniszterelnöke is. Az még beszédesebb, hogy még egy normális indoklást sem sikerült kiizzadni
magukból, mindössze ennyi szerepel benne: „a módosítás célja a tájékoztató felület megszüntetése.”

A Párbeszéd  véleménye  szerint  elfogadhatatlan  az  ÉTDR  megszüntetése,  sőt,  bővíteni  kéne  a
kötelezően  feltüntetendő  adatokat  a  rendszerben,  többek  között  a  kérelmet  benyújtó
megnevezésével.  Ez  a  mérhetetlenül  cinikus  lépés  csupán a  fideszes  beruházók érdekét  védi  a
lakossággal szemben.

Kérdezem tehát:

Miért szüntetik meg az ÉTDR-t?



Hogyan fogják biztosítani a lakosság tájékoztatását az építésügyi kérdésekben?
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